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Geachte voorzitter, raads- en commissieleden, 

Recent is de nieuwe Nota Overheidsparticipatie verschenen. Het is positief dat er opnieuw 

aandacht is voor de manier waarop inwoners kunnen participeren. In de toelichting wordt 

gesproken over het streven naar brede participatie. 

Bij het lezen van de nota valt echter op dat participatie vrijwel uitsluitend wordt beschreven 

als iets dat ontstaat op initiatief van inwoners zelf — waarbij de gemeente aansluit. 

Wat ontbreekt, is ruimte voor situaties waarin inwoners op eigen initiatief willen participeren 

bij beleid dat in ontwikkeling is of recent is vastgesteld. 

Dit valt ook niet onder ‘inwonersparticipatie’, want daarbij bepaalt de gemeente nog steeds 

waar en wanneer inwoners mogen meedenken. Wat ik vraag, is iets anders: ruimte voor 

inwoners om zélf initiatief te nemen bij lopend of recent vastgesteld beleid. 

In de praktijk blijkt die ruimte vaak te ontbreken. Beleidsontwikkeling vindt regelmatig plaats 

zonder dat inwoners daar invloed op kunnen uitoefenen. Soms is er wel participatie, maar 

dan met een klein geselecteerd groepje. Zeker bij ingrijpend of gevoelig beleid is dat een 

gemiste kans. 

Tijdens de beeldvormende sessie van vorige week hoorde ik veel raads- en commissieleden 

vergelijkbare vragen stellen. De behoefte aan ruimte voor participatie bij beleid dat al in 

ontwikkeling is — ook op initiatief van inwoners zelf — lijkt breed gedeeld. Toch ontbreekt dit 

aspect nog volledig in de voorliggende nota. 

Namens Bollenstreek aan Zet heb ik daarom een amendement opgesteld en vorige week 

aan u aangeboden. 

Want als we burgerparticipatie écht serieus nemen, dan begint dat bij het samen vormgeven 

van het participatiebeleid zelf. 

Het amendement stelt voor om expliciet ruimte op te nemen voor inwoners die participatie 

willen starten bij bestaand of in voorbereiding zijnde beleid. We hebben dit aangeboden aan 

alle raadsleden, in de hoop dat het wordt opgepakt of dat we daarover in gesprek kunnen. 

Tot op heden is er nog niet inhoudelijk gereageerd. 

Ik nodig u uit om dit punt mee te nemen in de verdere bespreking van de nota, en om te 

verkennen hoe participatie bij gemeentelijk beleid breder en structureler vorm kan krijgen — 

eventueel samen met inwoners die hier actief over mee willen denken. 

Dank u wel. 

  


